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Vegeåns vattenråd och Vegeåns Service AB –  
Protokoll styrelsemöte

Tid: torsdagen den 29 februari 2024, kl. 13:00 – 15:30 
Plats: Kommunhuset i Bjuv samt via Teams  
 

Ordinarie Representerar     Närvaro 
Mikael Henrysson (ordf.) Bjuvs kommun X 
Göran Mårtensson Helsingborgs kommun X 
Rickard Krull Svalövs kommun X 
Rolf Lundqvist Åstorps kommun X Teams 
Anders Davidsson (vice ordf.) Ängelholms kommun X 
Krister Nilsson Dikningsföretag X 
Erik von Geijer Dikningsföretag X 
Johanna Andersson Industrierna X 
Lars-Olof Kristiansson Fiskevård Avböjt 
Kurt Månsson Naturvård X 
Magnus Larsson Areella näringar  

 
Ersättare Representerar Närvaro 
Jörgen Johnsson Bjuvs kommun X (lämnade 14:05) 
Mats Rosdahl Helsingborgs kommun X  Teams 
Ann Charlotte Hansen Svalövs kommun X 
Alexander Persson Åstorps kommun X  Teams 
VAKANT Ängelholms kommun  
Jacob Wachtmeister Dikningsföretag  
Olof Hillerström Dikningsföretag  
Rudolf Tornerhjelm Industrierna  
Sture Eriksson Fiskevård  
Thomas Arnström Naturvård  
Henrik Pålsson Areella näringar  

 
Övriga Representerar Närvaro 

Olof Persson Sakkunnig, Sweco X 

Max van Meeningen Länsstyrelsen Skåne Avböjt 

Sofia Jezek NSVA X 

Jessica Gärdsmark Ludvig & Co. Avböjt 

Christoffer Olofsson Ludvig & Co. Avböjt 

Maria Adolfsson Sekreterare, Ängelholm X 

Niklas Ögren Bjuvs kommun  

Oscar Gustavsson Ekberg Bjuvs kommun X 

Anna Olsson Helsingborgs stad X 

Linn Svensson Renström Svalövs kommun X  Teams 

VAKANT Åstorps kommun  
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Vid eventuellt förhinder att närvara -  

Kalla din suppleant samt meddela ordförande Mikael Henrysson (mikael.henrysson@bjuv.se) och  
sekreterare Maria Adolfsson (maria.adolfsson@engelholm.se). 

      

         

§ 1. Mötet öppnas 

 
Upprop genomfördes. 
 
 
§ 2. Godkännande av dagordning  
 
Dagordningen godkändes med följande ändringar 
 
§ 8 Kansli i Ängelholm 
§ 9 LIFE- projekt Helsingborg 
§10 Inkommande handlingar och ärenden 
§11 Övrigt 
 
Inkommen och bifogad handling från Ludvig & Co hanterades inte under mötet då den behöver beredas av 
beredningsgruppen. Handlingen tas upp igen vid kommande Au och till nästa styrelsemöte då även 
budgeten kommer tas upp.  
 

 
§ 3. Val av justerare 

 
Till att justera protokollet valdes Göran Mårtensson 
 

 
§ 4. Information gällande recipientkontroll 2024  
 
Olof Persson berättade att en ny konsult är i gång med uppdraget gällande recipientkontroll, 
Ekologigruppen. Inga förändringar har skett i kontrollprogrammet. Uppdraget gäller under 1 år med 
möjlighet till 1 års förlängning. Månadsrapport från Ekologigruppen har kommit till Mikael. Framöver ska 
dessa skickas till hela styrelsen och till beredningsgruppen. Maria kontaktar Birgitta Bengtsson på 
Ekologigruppen och får detta genomfört. Det vore även bra om Ekologigruppen gör en mindre markering i 
rapporten för att uppmärksamma på om något i analyserna sticker ut från det förväntade.  
  
 
§ 5. Information om trender och status för Vege å i tidigare års recipientkontroll 
 
Olof Persson höll vidare ett föredrag om ”Status och trender i Vege å” över tid. Vege å har ett stort 
avrinningsområde som omfattar de 5 kommunerna (Bjuv, Helsingborg, Svalöv, Åstorp och Ängelholm).   
Även Klippan har en mycket liten del inom avrinningsområdet men kommunen är inte medlem i 
vattenrådet då ytan ansetts för liten. Ramdirektivet för vatten styr vilken status som sätts på vattnet.  
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Vattnet ska uppnå god ekologisk status till en viss tidpunkt. All data kring statusklassning kan man ta del av 
via https://VISS.lansstyrelsen.se. Ny klassning genomförs vart 6 år. Alla vattenförekomster klassas inom 
både ekologisk status och kemisk status.  
 
Det finns ett förbud mot att försämra statusen på vattenförekomster så att klassningen sjunker. Detta kan 
tex leda till att tillstånd inte ges att bedriva viss verksamhet om den anses riskera att försämra statusen till 
en lägre nivå. Weserdomen (muddringsarbeten i floden Weser i västra Tyskland) har blivit en vägledande 
dom i frågor om vattenkvalitet. 
 
Som exempel gavs Hallabäcken som enligt VISS ska ha god ekologisk status till 2033 från nuvarande 
klassning måttlig status. I Sverige har man delat in landet i väldigt många små vattenförekomster vilket 
ställer höga krav på att ta fram data för att kunna bestämma klassningar. Ofta saknas data och då görs 
analyser av experter utifrån den data som finns. 
 
Statusen i Vege å vattendrag blir sämre ju längre ner i systemet man kommer. 
 
Recipientkontrollen: Provpunkt 9 A ger en total bild över vattendraget och provpunkt 19 ger en bild över 
nedre delen av Hasslarpsån. Vidare finns provpunkter vid reningsverken samt vid Mariannes farm.  
Även kiselalger, bottenfauna samt fisk analyseras. Kväve och fosfor visar en svagt fallande trend. Höga 
staplar bryter av trenden och dessa beror främst på tillfälligt höga flöden i vattendraget. Mer info om 
recipientkontrollen finns att hitta på hemsidan. 
 
Vattenatlas, https://vattenatlas.se  nämndes som en alternativ källa av viktig data om vattendrag i Skåne. 
 
Mätningar om PFAS saknas i Vegeåns recipientkontroll men är möjligt att lägga till i samband med att ett 
nytt kontrollprogram tas fram. 
 
Flödesmätning i Vege å sker kontinuerligt av SMHI vid Åbromölla i Bjuvs kommun. 
 
Olofs presentation biläggs protokollet. 
 

 
 
§ 6. Förnyelse av avtal 

 
• Avtal gällande sekreterare 

Ängelholm har kommit in med ett nytt avtal för sekreterarfunktionen för år 2024. Avgiften för året 
har indexuppräknats enligt befintligt avtal. Avtalet har skickats ut med kallelsen inför mötet. 
 
Det beslutades att 

- Vattenrådet godkänner avtalet och ordförande undertecknar avtalet som sedan överlämnas till 
Ängelholms kommun för vidare underteckning. 
Maria ordnar detta tillsammans med Mikael. 

 
 
 

https://viss.lansstyrelsen.se/
https://vattenatlas.se/
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• Avtal gällande rollen som kassör via Ludvig & Co. 
Ludvig & Co har bjudits in till att delta på dagens möte i syfte att hålla en kortare berättelse kring 
det föreslagna tillägg till avtal som tidigare kommit in till vattenrådet. Ludvig & Co har meddelat 
förhinder att delta på mötet och har i stället skickat information via mail till sekreterare och 
ordförande. Handlingen har skickats ut med kallelsen inför mötet. 
 
Handlingen tas inte upp vidare under mötet då handlingen ännu inte beretts av 
beredningsgruppen.  

 
I dag fungerar fakturahanteringen genom att Oskar attesterar fakturan i Fortnox, sedan lägger 
Ludvig & Co upp fakturan för betalning och Mikael godkänner sedan betalning på banken. Ett 
bekymmer har uppdagats under ledighet och semestertider, då behövs ersättare.  
 
Det beslutades att: 
Maria Adolfsson ersätter Oskar Gustavsson Ekberg vid sjukdom eller ledighet och Anders Davidsson 
ersätter Mikael Henrysson. Maria tar detta vidare med Jessica Gärdsmark på Ludvig & Co. 
 
Vattenrådet har ett arkiv med ca 70 st pärmar vilka behöver flyttas från Ludvig & Co. Oskar håller 
kontakten vidare med Ludvig & Co om detta. 
 
Fakturan via Eurofinans är under betalning. Fakturan avser jobb genomfört år 2023. Då jobbet 
behövde avbrytas på grund av för dåliga väderförhållanden kommer jobbet att fortsätta under år 
2024. Detta betyder att ytterligare en faktura, avseende jobbet som utförs under 2024, kommer in 
till vattenrådet när arbetet färdigställts. 
 
Fakturan gällande Bjuvs medlemsavgift mm i vattenrådet är under behandling. 
 
Tillsammans med handlingen från Ludvig & Co följde även ett förslag till budget för 2025. Budgeten 
ska först beredas av beredningsgruppen och tas därefter upp igen till kommande AU- möte. 
 
Ludvig & Co behöver delta fysiskt på nästa AU- möte och även på kommande styrelsemöte.  
Maria uppmärksammar Ludvig & Co på detta. Grundavtalet gällande kassörrollen och 
ekonomifunktionen genom Ludvig & Co har ännu inte sagts upp och gäller således fortfarande.  
 

 

 
§ 7. Information gällande gemensam åtgärdssamordnare 

 
Maria informerade kort om läget. Kommunerna har beslutat på följande vis. 
 
Ängelholm   OK – Förslaget har antagits i sin helhet 
Åstorp  OK – Förslaget har antagits i sin helhet 
Svalöv   Finansiering får ske men med omfördelning av befintliga medel. 
Helsingborg  Finansiering får ske men med omfördelning av befintliga medel. 
Bjuv   Finansiering får ske men med omfördelning av befintliga medel.  
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Resultaten av besluten behöver hanteras inför vattenrådets budgetprocess för 2025. Beslutet från 
länsstyrelsen angående LOVA- ansökan kan väntas komma inom det närmaste. Styrelsen måste godkänna 
budgeten senast första veckan i maj för att vara i tid till stämman. 
 
Det beslutades att: 

- Beredningsgruppen ska bereda frågan om åtgärdssamordnare efter att alla beslut tagits och 
nämndsmöten genomförts i kommunerna. 

 
Samtliga kommuners beslut ska läggs till protokollet. 
 
 
 
§ 8. Kansli i Ängelholms kommun 
 
Styrelsen önskar gå fram med förslaget att bilda ett kansli i Ängelholm. En skrivelse behöver gå från 
vattenrådet till Ängelholms kommun med en avsiktsförklaring om att man gärna ser att ett kansli läggs i 
Ängelholms kommun och att även ekonomihanteringen sköts genom Ängelholms kommun. 
Avsiktsförklaringen behöver även kortfattat beskriva det arbete och ansvar som åligger ett kansli och vilka 
deluppgifter och ansvar som ligger inom uppgiften ekonomihantering. Skrivelsen ska vara klar i tid till 
vattenrådets kommande AU- möte.  
 
Det beslutades att: 
Maria jobbar vidare med skrivelsen och tar upp punkten på kommande möte med beredningsgruppen. 
Även ett avtal som reglerar ett kommande kansli måste framöver tas fram. Grunderna till ett avtal ska tas 
upp på kommande årsstämma. 
 
Med detta följer även avvecklingen av Vege å Service AB. Hur detta ska göras är ännu inte helt klarlagt – 
man kan eventuellt ”sälja” bolaget till professionell firma som avvecklar flera firmor samtidigt effektivt. 
Frågan tas upp igen vid nästa möte.  
 
 
 
§ 9. LIFE- projekt Helsingborg 
 
Green City Accord – Fem miljöområden Luft, Vatten, Ekosystem, Avfall och Buller. Helsingborg har satt upp 
målsättningar och utvärdering sker under 2026. Mål om 25 ha anlagda våtmarker till 2030. Projektet 
avslutas 2027. Helsingborgs speciella fokusområde är vatten.   
 
 
 
§ 10. Inkommande handlingar 
 
26 jan Ny rapport: Kiselalgsundersökning i vattendrag och sjöar i Skåne 2023, Marie Eriksson, 
Länsstyrelsen.  (Skickas ut till styrelsen och beredningsgruppen) 
30 jan Beslut från SBN 240125 § 7 - Finansiering av gemensam åtgärdssamordnare samt 
åtgärdsarbete kopplat till vattenråden, Helsingborgs stad. 
1 feb Inbjudan till besök hos eller av Storkprojektet, Staffan Åkeby. (Tas upp vid nästa möte) 
2 feb Resultat från provtagning i Vegeå 2024, Birgitta Bengtsson, Ekologigruppen. 
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8 feb Expediering av KS-beslut 240131 § 29 – Valärende till bla vattenråd/förbund (representant 
från Helsingborg vid Vege å årsstämma 2024). 
16 feb Vill ni delta i något av vårens kommande informationsmöten om kommunernas 
vattenarbete?, Margreth Folcker, Vattenmyndigheten. (Skickas ut till styrelsen och beredningsgruppen) 
16 feb Miljöövervakningsdata vatten - inför statusklassning, Maria Owemyr, Länsstyrelsen. (Maria 
svarar och hänvisar till vattenrådets hemsida där alla data från recipientkontroller finns). 
 
I kommande dagordningar ska en lista läggas upp på samtliga inkommande handlingar från senaste tiden. 
 
 
 
§ 11. Övrigt. 
 
Krister kommer in med information till punkter för nästa AU och styrelsemöte.  

- Får man ta med en åtgärd till nästa år om man inte hunnit genomföra den? 
- Styrelsen har under 2023 fattat beslut på felaktig grund gällande en faktura.  

 
Kommande upphandling av elfiske, bottenfauna och kiselalger. Frågan tas upp igen på nästa 
beredningsmöte. Underlag till tidigare upphandling skickas från Olof till Oskar. 
Bjuv kollar vidare på frågan inför en kommande upphandling på liknande sätt som skedde med 
recipientkontrollen. 
 
Studiebesök för kommande årsstämma tas upp på nästa beredning. 
 
Valberedningen behöver aktiveras. Per Albin Persson är sammankallande, Maria kontaktar Per Albin. 
 
 
 
Ordförande avslutade mötet. 

 
 
2024-03-01     

Maria Adolfsson  

sekreterare    

 

 

 

Justeras:    Justeras: 

 

_________________________________  _________________________________ 

Mikael Henrysson, ordförande    Göran Mårtensson 

 



sweco.se

Om status och 
trender i Vegeån



Vegeåns avrinningsområde

2



EU:s ramdirektiv för vatten/vattendirektivet
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• Anger vad EU-länderna minst ska klara vad gäller vattenkvalitet och tillgång på vatten

• Övergripande syfte: vi ska ha tillräckligt mycket vatten av god kvalitet, både idag och i framtiden.

• VISS (viss.lansstyrelsen.se) är ett verktyg för att dela information om alla vattenförekomster i Sverige. Här kan man läsa om
statusklassning och miljökvalitetsnormer för alla vattenförekomster.

• Miljökvalitetsnormen (MKN) anger den status som ska uppnås i en vattenförekomst till en viss tidpunkt.

• Statusklassningen anger den nuvarande situationen. Nya statusklassningar görs vart sjätte år (en gång per 
förvaltningscykel).

• Klassning: HÖG, GOD, MÅTTLIG, OTILLFREDSSTÄLLANDE, DÅLIG

• Generellt är MKN att GOD ekologisk och kemisk status ska uppnås till ett visst årtal.



EU:s ramdirektiv för vatten/vattendirektivet
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EU:s ramdirektiv för vatten/vattendirektivet
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EU:s ramdirektiv för vatten/vattendirektivet
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• Problem: det saknas ofta data för att kunna bedöma alla parametrar/kvalitetsfaktorer.

• Utmaning: Sveriges vatten är indelade i 27 516 vattenförekomster som ska statusklassas individuellt. Mätdata?



Vattenförekomster och status i Vegeån
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• Vegeåns vattenförekomster är klassade från DÅLIG status till MÅTTLIG status.

• MKN är antingen GOD ekologisk status 2027 eller 2033 eller MÅTTLIG ekologisk status 2033.

• Statusen är generellt sämre längre ner i systemet.

• Huvudsakliga påverkansfaktorer är:

- Övergödning

- Rätad och rensad åfåra

- Miljöfarliga ämnen



Recipientkontrollprogram i Vegeån
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• Recipientkontrollprogrammet omfattar veckovis provtagning vid provtagningsstationerna 9A i nedre Vegeån samt 19 i nedre 
Hasslarpsån.  

• Vidare presenteras data över föroreningsbelastning från de industrier (Foodhills och tidigare även Mariannes Farm AB) och 
avloppsreningsverk som belastar Vegeån.

• Biologiska undersökningar i form av elfiske, botten-
faunaundersökningar och kiselalgsundersökningar
görs vartannat år (tidigare vart tredje år)



Trender i Vegeån
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• Trender avseende kvävetransporter/-halter

Historisk utveckling över kvävetransporter och flödesviktade halter av kväve vid 9A i Vegeån



Trender i Vegeån
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• Trender avseende fosfortransporter/-halter

Historisk utveckling över fosfortransporter och flödesviktade halter av fosfor vid 9A i Vegeån
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§ 198 Dnr 2023-00427 

Förfrågan om finansiering till gemensam 
åtgärdssamordnare i Rönneåns och Vegeåns vattenråd 

Sammanfattning 

Förfrågan om finansiering till gemensam åtgärdssamordnare i Rönneåns 
och Vegeåns vattenråd har inkommit till Bjuvs kommun.    
 
Vegeåns vattenråd utreder för närvarande organisation och verksamhet.  
    
 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, Oscar Gustavsson Ekberg, 2023-11-20 
Förfrågan om finansiering till gemensam åtgärdssamordnare i Rönneåns 
och Vegeåns vattenråd  
Beslutsunderlag till Vegeåns styrelse avseende utredning.  
 

Ärendet 

Förfrågan om finansiering till gemensam åtgärdssamordnare i Rönneåns 
och Vegeåns vattenråd har inkommit till Bjuvs kommun, (2023-00427). I 
skrivelsen framgår att Vegeåns vattenråd har intäkter genom avgifter från 
sina medlemmar om 250 000 kr per år.  Vegeåns vattenråd och Rönneås 
vattenråd menar på att dessa medel inte räcker och äskar således om mer 
medel från sina medlemskommuner.  
 
Rönneåns och Vegeåns vattenråd har för avsikt att ansöka om LOVA-bidrag 
(Lokala vattenvårdsbidrag) och LONA-bidrag (Lokala naturvårdsbidrag) och 
äskar om mer medel från sina medlemskommuner för att gemensamt 
medfinansiera dels en åtgärdssamordnare, dels gemensamt åtgärdsarbete. 
Vattenråden presenterar i skrivelsen en plan om medfinansiering som 
sträcker sig fyra år fram, med start år 2025. Åtgärdssamordnaren föreslås få 
anställning inom en av följande tre kommuner; Ängelholm, Svalöv och 
Åstorp. Avtal föreslås upprättas mellan varje vattenråd och kommun.  
 
Enligt skrivelsen föreslås Bjuvs kommun medfinansiera 
åtgärdssamordnaren och åtgärdsarbete under en fyraårsperiod med en total 
kostnad om 452 394 kr för kommunen.  
 
 
Utredningsarbete i Vegeåns vattenråd  
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Vegeåns vattenråd utreder för närvarande organisation och verksamhet.  
 
Utredningsarbetet innefattar grund och syfte med underhållsverksamheten 
och dess efterföljande fakturering, servicebolagets roll, befintliga avtal, 
delegations- och arbetsordning, vattenrådets stadgar och behovet av 
extrastämma.  
 
Inom ramen för detta utredningsarbete hur två spår för fortsatt 
utredningsarbete utkristalliseras. Dessa spår påverkar: 

 Befintliga avtal 

- Kontrollverksamhet 

- Ekonomi (kassörsrollen) 

- Sekreterare 

- Tekniskt sakkunnig  

 Momshantering 

 Samarbetsavtal 

 Huvudmannaavtal  

 Vattenrådets stadgar 

 Delegations- och arbetsordning 

 Behov av extrastämma 

Det ena spåret innebär att fortsätta med tillämpning av aktiebolaget, 
Vegeåns Service AB.  
 
Det andra spåret att ett kansli upprättas inom en av medlemskommunerna 
och aktiebolaget Vegeåns Service AB avvecklas.  
 
Utredningsarbetet inom Vegeåns vattenråd har identifierat att de olika 
spåren medför olika behov av utredning avseende en tilltänkt 
åtgärdssamordnare.   
 
 
Avgifter för Bjuvs kommun  
 
Enligt Vegeåns vattenråds budget har Bjuvs kommun en total avgift år 2024 
om 219 239 kr vilket utgör 21,3 % av vattenrådets totala kostnadsfördelning 
för medlemmar. Mer specifikt baseras Bjuvs kommuns avgift på följande: 
 

 Medlemsavgift:  800 kr  0,4 % 

 Underhållsavgift:  51 773 kr  23,6 % 

 Åtgärdsavgift:  57 494 kr  26,2 % 

 Kontrollavgift: 109 172 kr   49,8 % 
 
Vattenrådets intäkter från sina medlemmar baserat på avgifter år 2024 är 
1 027 800 kr enligt följande fördelning:  
 

 Medlemsavgift:  17 800 kr  2 %  



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

3 (10) 

Sammanträdesdatum 

2023-12-13 
 

 

  
 

 

Justerarnas signaturer   Protokollsutdraget bestyrks 

 

 Underhållsavgift:  290 000 kr  28 % 

 Åtgärdsavgift:  250 000 kr  24 % 

 Kontrollavgift: 470 000 kr  46 % 
 
 
 
Verksamhetens kostnader och övriga externa kostnader i Vegeåns 
vattenråd 
 
Materialet nedan är hämtat ur Vegeåns vattenråds ”Årsredovisning 2022 
Förslag till arbetsplan och budget för 2024”. Material nedan har ändrats 
redaktionellt jämfört med för hur posterna redovisas i årsredovisningen. De 
redaktionella ändringar som gjorts är omgruppering av olika rader baserat 
på vattenrådets olika verksamheter.  
 
   2022 2021 
 
Administration  212 077 kr 197 902 kr 
Sammanträde  78 544 kr 78 110 kr 
Årsredovisning  58 836 kr 50 710 kr 
Sakkunnigarbete  136 303 kr 123 820 kr 
Kostnader årsstämma  13 581 kr 0 kr 
 
Datainsamling och redovisning 167 242 kr 115 080 kr 
Kostnader Bottenfauna/fiske 166 000 kr 0 kr 
 
Underhållskostnader  213 746 kr 208 110 kr 
Bekämpning av invasiva arter 45 704 kr 42 206 kr 
 
Kostnader åtgärder  134 000 kr 0 kr 
  
Informationsverksamhet  27 567 kr 27 378 kr 
 
   1 253 600 kr 843 316 kr 
 
Sammanfattningsvis kan man notera att den översta gruppen av poster, 
bestående av ”Administration, sammanträde, årsredovisning, 
sakkunnigarbete samt kostnader för årsstämma” skulle kunna grupperas då 
de faller inom ramen för en möjlig kansli/administration-funktion. Vidare 
ingår ”datainsamling och redovisning samt kostnader bottenfauna/fiske” i 
kontrollverksamheten. Åtgärdsverksamheten sörjer för posten ”kostnader 
åtgärder” samt i underhållsverksamheten ingår ”underhållskostnader och 
bekämpning av invasiva arter”.  
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Skulle denna typ av uppdelning av verksamheter ses som tänkbar utifrån 
Vegeåns vattenråds ”Årsredovisning 2022 Förslag till arbetsplan och budget 
för 2024” framträder nedanstående kostnadsfördelning:  
 
   2022 andel 
 
Kansli/administration  499 341 kr 39,8 % 
 
Kontrollverksamhet  333 242 kr 26,6 % 
 
Underhållsverksamhet  259 450 kr 20,7 % 
 
Åtgärdsverksamhet  134 000 kr 10,7 % 
  
Informationsverksamhet  27 567 kr 2,2 % 
 
   1 253 600 kr  
 
   2021 andel 
 
Kansli/administration  450 542 kr 53,4 % 
 
Kontrollverksamhet  115 080 kr 13,6 % 
 
Underhållsverksamhet  250 316 kr 29,7 % 
 
Åtgärdsverksamhet  0 kr 0 % 
  
Informationsverksamhet  27 378 kr 3,2 % 
 
   843 316 kr  
 
 
Bjuvs kommun i andra vattenråd  

Bjuvs kommun ingår i tre avrinningsområden: Råån, Vegeå och Rönneå. 
Bjuvs kommun har dock enbart medlemskap i två av dessa, dvs Råån och 
Vegeå. Merparten, 86,04 %, av Bjuvs kommun ligger inom Vegeås 
avrinningsområde. Drygt tio procent, 12,73 %, av kommunens yta ligger 
inom Rååns avrinningsområde och sist men inte minst ligger drygt en 
procent, 1,24 %, av kommunen inom Rönneås avrinningsområde. Eftersom 
Bjuvs kommun inte är medlem i Rönneåns vattenråd beaktas inte det 
vattenrådet nedan.  
 
Vattenråden för Råån och Vegeån skiljer sig åt.  
 
Skillnaderna, vattenråden emellan, återfinns bland annat i stadgarna om 
vilka aktörer som betalar medlemsavgift, åtgärdsavgift, 
recipientkontrollavgift, etcetera. En ytterligare skillnaden mellan Rååns 
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vattenråd och Vegeåns vattenråd är att Råån har ett sekretariat/kansli med 
en anställd på Helsingborgs stad, vilket regleras genom ett samarbetsavtal. 
Genom samarbetsavtalet bekräftas att Miljöförvaltningen i Helsingborgs 
stad tillhandahåller vattenrådets sekretariat. Efterföljande text är hämtad 
från avtalet ”Sekretariatet, genom koordinatorn ansvarar bland annat för 
samordning av nätverk och projekt samt hantering av kallelser, registerhållning och 
annan administration såsom ekonomi- och kansliservice. Sekretariatet bemannas 
och tillhandahålls av Helsingborgs stad genom finansiering från vattenrådet 
motsvarande en halvtidstjänst för vattenrådets koordinator. Koordinatorstjänsten 
syftar till att öka verksamheten framför allt vad gäller vattenvårdande åtgärder.” 
 
 
Avgifter i Rååns vattenråd 
 
Enligt Rååns vattenråds budget har Bjuvs kommun en total avgift år 2024 
om 63 859 kr vilket utgör 7,2 % av vattenrådets totala kostnadsfördelning för 
medlemmar. Mer specifikt baseras Bjuvs kommuns avgift på följande: 
 

 Medlemsavgift:  894 kr  1,5 % 

 Administration:  23 501 kr  37 % 

 Åtgärdsavgift:  6 113 kr  9,5 % 

 Info. Avgift: 14 309 kr  22 % 

 Kontrollavgift: 19 041 kr  30 % 
 
Vattenrådets intäkter från sina medlemmar baserat på avgifter år 2024 är 
905 715 kr enligt följande fördelning:  
 

 Medlemsavgift:  12 415 kr  1 % 

 Administration:  368 405 kr  39,5 % 

 Åtgärdsavgift:  84 905 kr  9 % 

 Info. Avgift: 198 739 kr  20,5 % 

 Kontrollavgift: 283 252 kr  30 % 
 
 
Kostnader i Rååns vattenråd 
 
Materialet nedan är hämtat ur Rååns vattenråds ”Årsredovisning 2022”. 
 

2022 2021 
 
Kontrollprogram  249 250 kr 220 121 kr 
Medlemsavgift kustvattenkontroll 15 000 kr 15 000 kr 
Recipientkontroll Stena recycling 15 000 kr 15 000 kr 
Datarapportering SLU   0 kr 2 500 kr 
 
Informationsverksamhet  185 350 kr 140 610 kr 
 
Åtgärder    846 105 kr 770 610 kr  
Övriga projekt  36 495 kr 3 700 kr 
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Administration/Koordinatortjänst 384 000 kr 384 000 kr 
Möte, utbildning, representation 2 068 kr 9 261 kr 
Bidrag Vattenatlas  15 000 kr 0 kr 
  
   1 746 268 kr 1 560 802 kr 
 
Sammanfattningsvis kan man notera att den översta gruppen av poster, 
bestående av ”Kontrollprogram, Medlemsavgift kustvattenkontroll, 
Recipientkontroll Stena recycling samt Datarapportering SLU” skulle kunna 
grupperas då de faller inom ramen för Kontrollverksamhet. Vidare ingår 
”Informationsverksamhet” i informationsverksamheten. 
Åtgärdsverksamheten sörjer för posterna ”Åtgärder och Övriga projekt” samt 
i kansli/administration-funktion ingår ” Administration/Koordinatortjänst, 
Möte, utbildning, representation samt Bidrag Vattenatlas”.  
 
Skulle denna typ av uppdelning av verksamheter ses som tänkbar utifrån 
Rååns vattenråds ”Årsredovisning 2022” framträder nedanstående 
kostnadsfördelning:  
 

2022 andel 
 
Kansli/administration  401 068 kr 23 % 
 
Kontrollverksamhet  279 250 kr 16 % 
 
Åtgärdsverksamhet  882 600 kr 50,5 % 
  
Informationsverksamhet  185 350 kr 10,5 % 
 
   1 746 268 kr 
 
 

2021 andel 
 
Kansli/administration  393 261 kr 25,2 % 
 
Kontrollverksamhet  252 621 kr 16,2 % 
 
Åtgärdsverksamhet  774 310 kr 49,6 % 
  
Informationsverksamhet  140 610 kr 9 % 
 
   1 560 802 kr 
 
Kommentarer 
 
Förfrågan (2023-00427) om finansiering till gemensam åtgärdssamordnare i 
Rönneåns och Vegeåns vattenråd har inkommit till Bjuvs kommun.  
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Förfrågan avser en fyraårsperiod med start 2025. I skrivelsen framgår inte 
hur Vegeåns vattenråd planerar efter denna tidsperiod.  
 
I skrivelsen framgår att Vegeåns vattenråd har intäkter genom avgifter från 
sina medlemmar om 250 000 kr. Vegeåns vattenråd och Rönneås vattenråd 
menar på att dessa medel inte räcker och äskar således om mer medel från 
sina medlemskommuner.  
 
Vattenråden tycks i detta avseende inte vända sig till samtliga medlemmar i 
vattenråden.  
 
250 000 kr motsvarar ungefär en fjärdedel av de intäkter som Vegeåns 
vattenråds medlemmar betalar in genom avgifter.  
 
Under år 2022 stod åtgärdsverksamheten för drygt tio procent av 
vattenrådets kostnader, motsvarande 134 000 kr. År 2021 var denna andel 
på noll procent. Vattenrådet har, enligt Årsredovisning 2022 Förslag till 
arbetsplan och budget för 2024”, ansamlat resultat om 942 281 kr avseende 
åtgärdsverksamhet och 1 479 989 kr totalt i eget kapital.  
 
I detta avseende finns ackumulerade medel för finansiering av 
åtgärdssamordnare och åtgärder i Vegeåns vattenråds egna kapital. Enligt 
skrivelsen ”Förfrågan om finansiering till gemensam åtgärdssamordnare i 
Rönneåns och Vegeåns vattenråd”, inklusive bilaga, äskar Vegeåns 
vattenråd om totalt 2 023 000 kr. Dras intäkter från fyra år a 250 000 kr av 
kvarstår 1 023 000 för vattenrådet att finansiera. Vegeåns vattenråds 
ackumulerade medel för åtgärdsverksamhet täcker nästan 80 % av detta. 
Vegeåns vattenråds kapital har täckning för hela beloppet.  
 
Knappt 85 000 kr, motsvarande tio procent av de intäkter som Rååns 
vattenråds medlemmar betalar in genom avgifter avser åtgärder. Ser man 
till åtgärdsverksamheten i Rååns vattenråd stod den för runt hälften av 
vattenrådets kostnader för både år 2022 (882 600 kr) och år 2021 (774 310 
kr). Detta kan jämföras med Vegeåns vattenråd.  
 
Åtgärdsverksamheten i Rååns vattenråd omsätter betydligt mer än Vegeåns 
vattenråd. Avgifterna kopplat till åtgärdsverksamheten är lägre, både sätt till 
antal kronor men även sett till andel, i Rååns vattenråd än i Vegeåns 
vattenråd.   
 
Vegeåns vattenråd utreder för närvarande organisation och verksamhet. Ett 
av de huvudspår som utreds inom vattenrådet innebär upprättande av ett 
kansli inom en av medlemskommunerna. En stor andel, runt 50 %, av 
Vegeåns vattenråds kostnader fördelas idag på poster som faller inom 
ramen för en möjlig kansli/administration-funktion. I Rååns vattenråd, där 
det finns ett kansli, är denna andel betydligt lägre, cirka en fjärdedel. 
Kostnaden för kansli/administration-funktionen i Rååns vattenråd är lägre än 
i Vegeåns vattenråd.  
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Det som utmärker Rååns vattenråd, gentemot Vegeåns vattenråd, är att 
inom kansli/administration-funktionen i Rååns vattenråd ingår en 
koordinatorstjänst. Denna tjänst ”syftar till att öka verksamheten framför allt 
vad gäller vattenvårdande åtgärder”. Siffrorna som presenteras ovan, 
avseende intäkter och kostnader, för åtgärdsverksamhet och 
kansli/administration-funktionen talar för att Rååns vattenråd är organiserad 
på sånt sätt som möjliggör för mer effektiv verksamhet för vattenvårdande 
åtgärder än Vegeåns vattenråd.   
 
En betydande del, mellan 20 och 30 procent, av Vegeåns vattenråds 
kostnader är förlagda till underhållsverksamhet. Denna verksamhet utreds 
av vattenrådet och är satt på paus under pågående utredning. Det tycks 
såldes finnas utrymme att omdisponera medel inom vattenrådet under 
pågående utredning.  
 
Det finns inget samarbetsavtal mellan medlemskommunerna i Vegeåns 
vattenråd.  
 
Det finns inget samarbetsavtal mellan Vegeåns vattenråd och Rönneås 
vattenråd.  
 
 
Sammanfattande kommentarer 
 

 Med stöd i Grönstrukturplan för Bjuvs kommun, 2022-05-30 §72, och 
Översiktsplan Bjuv, 2009-05-28 §45 har kommunen en positiv 
hållning gentemot förslag till anläggande av våtmarker/dammar eller 
andra vattenmiljöer. Kommunen är i detta avseende positiv till att 
Vegeåns vattenråd avser att genomföra fler vattenvårdsåtgärder.  
 

 Kommunens bedömning är att Vegeåns vattenråd har möjlighet att 
finansiera både en åtgärdssamordnare och samtidigt 
vattenvårdande åtgärder med vattenrådets egna kapital och 
nuvarande intäkter via avgifter från medlemmar. 
 

 Kommunens bedömning är att Vegeåns vattenråd har tillräckligt med 
intäkter från avgifter för åtgärdsverksamheten. Kommunen ser 
därmed negativt på att öka avgifterna för medlemskommunerna i 
Vegeåns vattenråd. Att tillfälligt, under en fyraårsperiod, höja 
avgifterna för medlemskommunerna för att öka intäkterna till 
åtgärdsverksamheten är inte hållbart över tid.  
 

 Kommunen anser att ett kansli för Vegeåns vattenråd ska upprättas 
inom en av vattenrådets medlemskommuner samt att detta regleras 
genom avtal mellan medlemskommunerna. Inom detta kansli kan en 
tjänst (exempelvis en åtgärdssamordnare) som syftar till att öka 
verksamheten framför allt vad gäller vattenvårdande åtgärder, 
tillsättas.  
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 Kommunen anser att Vegeåns vattenråd ska upphöra med 
verksamheten underhållsverksamhet för att på så sätt omdisponera 
medel till åtgärdsverksamheten.  

 

Kommunstyrelsens förvaltnings förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott 
besluta att anta föreliggande yttrande som sitt eget samt översända detta till 
Vegeåns vattenråd och Rönneåns vattenråd.  

   

Ajournering 

Sammanträdet ajourneras 9.29 – 9.32. 

Yrkande 

Maria Berglund (KD) yrkar att punkt 2 under ”Sammanfattande 
kommentarer” omformuleras till: 

”Kommunens bedömning är att Vegeåns vattenråd har möjlighet att 
finansiera en åtgärdssamordnare till 25% från eget kapital och resten från 
utökade avgifter och LOVA-bidrag”., samt att punkt 5 stryks. 

Liselott Ljung (S) yrkar bifall till Maria Berglunds (KD) yrkande. 

 

Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på Maria Berglunds (KD) yrkande och 
förvaltningens förslag till beslut, och finner att arbetsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag till beslut. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att anta föreliggande yttrande 
som sitt eget samt översända detta till Vegeåns vattenråd och Rönneåns 
vattenråd.  

   

Reservation 

Maria Berglund (KD) och Liselott Ljung (S) reserverar sig till förmån för eget 
yrkande. 

 

 

 

Beslutet skickas till: 
Vegeåns vattenråd 
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Rönneåns vattenråd 
Samhällsbyggnadschef 
Översiktsplanerare 
Diariet 

 



 
Protokoll 

25 januari 2024 

Stadsbyggnadsnämnden 
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§ 7 Dnr 00023/2023 

Remiss - Finansiering av gemensam åtgärdssamordnare samt 
åtgärdsarbete kopplat till vattenråden 

Sammanfattning 
Rönneåns vattenråd och Vegeåns vattenråd har inkommit med en förfrågan 
om finansiering till en gemensam åtgärdssamordnare för de båda vattenråden, 
samt finansiering till fysiska åtgärder. Helsingborg ingår i vattenrådet för 
Vegeån. 
 
För att möjliggöra ett mera intensifierat åtgärdsarbete med en kontinuitet på 
längre sikt finns det behov av en åtgärdssamordnare samt finansiering av 
konkreta åtgärdsprojekt. De båda vattenråden har för avsikt att ansöka om 
LOVA-medel för medfinansiering av åtgärdssamordnare samt ansöka om 
bidrag (ex. LONA eller LOVA) för medfinansiering av konkreta 
vattenvårdsåtgärder. Vattenråden kommer att ansöka om detta bidrag i 
december 2023. Länsstyrelsens beslut om bidrag tas våren 2024 och då kan, 
vid positivt beslut om bidrag, en anställningsprocess påbörjas sommar/höst 
2024.  
 
Vattenråden har tagit fram ett förslag till finansiering av åtgärdssamordnare 
och åtgärder för fyra år, med start 2025 och Vegeåns vattenråd äskar totalt 
2 024 000 kr från medlemskommunerna. 
 
Stadsbyggnadsförvaltningen är positiv till vattenrådets ambition om att 
anställa en åtgärdssamordnare för att kunna intensifiera åtgärdsarbetet. Enligt 
EUs vattendirektiv ska alla vattenförekomster ha uppnått god status 2027, 
med några tidsundantag till 2033. Ingen av ytvattenförekomsterna i Vegeåns 
avrinningsområde uppnår god status idag och behovet av åtgärder är stort.  
 
Stadsbyggnadsförvaltningen anser dock att det finns medel i vattenrådet för 
att täcka kostnaden. Vattenrådets ansamlade resultat för åtgärdsverksamheten 
tillsammans med en fortsatt finansiering enligt nuvarande nivå bör täcka 
kostnaden med god marginal. 
 
Stadsbyggnadsförvaltningen anser att underhållsverksamheten i Vegeåns 
vattenråd på sikt bör avvecklas så att tonvikten i vattenrådets arbete ligger på 
genomförande av recipientkontroll och vattenvårdsåtgärder med syfte att nå 
god ekologisk status. 
 
Vi ser också behov av att ett samarbetsavtal mellan medlemskommunerna 
tecknas för samarbete i, och finansiering av Vegeåns vattenråd. 

Ordförandens förslag 
Ordförandens förslag till stadsbyggnadsnämnden är 

att tillstyrka inrättande av en tjänst för åtgärdssamordning i Vegeåns 
vattenråd, 
 
att avslå äskande om ytterligare finansiering av tjänst för åtgärdssamordning 
och fysiska åtgärder, 



 
Protokoll 

25 januari 2024 

Stadsbyggnadsnämnden 
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att framföra till Vegeåns vattenråd att det krävs ett samarbetsavtal mellan 
medlemskommunerna och vattenrådet för att reglera finansieringen av 
vattenrådet samt 
 
att delegera till stadsbyggnadsdirektör att teckna samarbetsavtal mellan 
medlemskommunerna i Vegeåns vattenråd för Helsingborgs räkning. 

Stadsbyggnadsnämnden beslutar 
 
att tillstyrka inrättande av en tjänst för åtgärdssamordning i Vegeåns 
vattenråd, 

att avslå äskande om ytterligare finansiering av tjänst för åtgärdssamordning 
och fysiska åtgärder, 
 
att framföra till Vegeåns vattenråd att det krävs ett samarbetsavtal mellan 
medlemskommunerna och vattenrådet för att reglera finansieringen av 
vattenrådet samt 
 
att delegera till stadsbyggnadsdirektör att teckna samarbetsavtal mellan 
medlemskommunerna i Vegeåns vattenråd för Helsingborgs räkning. 

Beslutet ska skickas till 
Vegeåns vattenråd 
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KS § 188 
 
Förfrågan om finansering till gemensam åtgärdssamordnare i Rönneåns och 
Vegeåns vattenråd 
Dnr KS 2023/353 
 
Sammanfattning 
Rönneåns vattenråd och Vegeåns vattenråd är två ideella föreningar som verkar i två 
avrinningsområden i Nordvästra Skåne. Varje förening har representation från 
kommuner, markägare, industrier, ideell fiske- och naturvård som alla ligger inom eller 
har verksamhet i respektive avrinningsområde. Föreningarna syftar till att verka för ett 
ändamålsenligt nyttjande av yt- och grundvatten samt bidra till att uppnå 
vattendirektivets mål om god ekologisk och kemisk status av vattenförekomster. Båda 
föreningar samordnar även miljöövervakning i sina avrinningsområden. Vidare är man 
en samverkanspart till Vattenmyndigheten och Länsstyrelsen. För Rönneåns vattenråd 
tillhandahåller idag Klippans kommun en sekreterartjänst på 50%. Denna kostnad 
faktureras idag kommunerna till självkostnadspris. Vegeåns vattenråd får idag 250 
000kr årligen från sina medlemskommuner som går till vattenvårdande åtgärder och en 
teknisk sakkunnig som avropas på timmar. Båda vattenråden har ambitionen att starta 
igång ett större arbetet med fysiska vattenvårdande åtgärder och önskar nu en mera 
långsiktig lösning för att finansiera detta. 
 
Beslutsunderlag 
Beslut från Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-11-15 § 165  
Tjänsteskrivelse från nämndsekreterare 2023-10-20  
Förfrågan om finansiering till Rönneåns vattenråds åtgärdssamordnare  
2023-10-18  
Bilaga: Åtgärdssamordnare Rönne Å och Vege Å 
 
Yrkanden 
Ordförande yrkar att bistå Rönneåvattenråd med medfinansiering till en gemensam 
åtgärdssamordnare till en kostnad enligt följande:  
• Rönneåns vattenråd: 2740 kronor årligen i fyra år  
• Vegeåns vattenråd: 17 428 kronor per år i fyra år  
 
Att bistå Rönneå vattenråd och Vegeå vattenråd med medfinansiering för 
vattenvårdande åtgärder till en kostnad enligt följande:  
Rönneåns vattenråd:  
• År 1: 13 000kr  
• År 2: 17 000kr  
• År 3: 20 000kr  
• År 4: 20 000kr  
 
Vegeåns vattenråd:  
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• År 1: 69 687kr  
• År 2: 91 130kr  
• År 3: 107 211kr  
 
• År 4: 107 211kr  
 
• Beslutet gäller under förutsättning att sökta bidrag från Naturvårdsverket och EU-
medel beviljas. 
 
Roger Nielsen (M) yrkar bifall till ordförandes yrkande. 
Bitten Mårtensson (S) yrkar bifall till ordförandes yrkande. 
Harri Rosqvist (SD) yrkar bifall till ordförandes yrkande. 
 
Proposition 
Ordförande ställer eget yrkande, med bifallsyrkande från Roger Nielsen (M), Bitten 
Mårtensson (S) och Harri Rosqvist (SD), under proposition och finner att detta bifalles. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Att bistå Rönneåvattenråd med medfinansiering till en gemensam åtgärdssamordnare till 
en kostnad enligt följande:  
• Rönneåns vattenråd: 2740 årligen i fyra år  
• Vegeåns vattenråd: 17 428 kronor per år i fyra år  
 
Att bistå Rönneå vattenråd och Vegeå vattenråd med medfinansiering för 
vattenvårdande åtgärder till en kostnad enligt följande:  
Rönneåns vattenråd:  
• År 1: 13 000kr  
• År 2: 17 000kr  
• År 3: 20 000kr  
• År 4: 20 000kr  
 
Vegeåns vattenråd:  
• År 1: 69 687kr  
• År 2: 91 130kr  
• År 3: 107 211kr  
 
• År 4: 107 211kr  
 
• Beslutet gäller under förutsättning att sökta bidrag från Naturvårdsverket och EU-
medel beviljas. 
 
Expedieras 
Akten 
Rönne och Vege Å:s vattenråd 
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Utdragsbestyrkande 

 

KS § 13  Dnr. KS 2023/581
  

Gemensam åtgärdssamordnare Rönne å vattenråd och 
Vege å vattenråd 

Ärendebeskrivning 
Enligt EU:s vattendirektiv ska vattenförekomster ha uppnått god status senast 
2027. I Rönne å och Vege å avrinningsområde återstår mycket arbete för at god 
status ska kunna uppnås. Vattenråden behöver vidareutveckla åtgärdsarbetet i 
bägge avrinningsområdena.  

Avsikten är att det ska göras genom att dela på en tjänst som åtgärdssamordnare 
samt finansiering av konkreta åtgärdsprojekt. En förutsättning är att en gemensam 
ansökan om LOVA beviljas medel via länsstyrelsen. Därutöver kan ansökan om 
andra medel eller bidrag för medfinansiering av konkreta vattenåtgärder komma att 
ske. 

Kostnadsfördelningen för kommunerna avses ske enligt en tidigare framtagen 
fördelningsnyckel. Ängelholms kommun har redan under våren 2023 avsatt 
227 000 kronor årligen från och med år 2025 för åtgärdssamordnare i Miljö- och 
tillståndsnämndens budget, vilket täcker Ängelholms kommuns del av 
kostnadsfördelningen.  

Beslutsunderlag 
• Tjänsteutlåtande Gemensam åtgärdssamordnare Rönne å vattenråd och Vege å 

vattenråd, daterad 29 november 2023. 
• Gemensam åtgärdssamordnare Rönne å vattenråd och Vege å vattenråd, 

daterad 18 oktober 2023. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

Att bistå Rönne å vattenråd och Vege å vattenråd med medfinansiering till en 
gemensam åtgärdssamordnare fördelat på respektive kommun enligt förslag. 



  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 
2024-01-17 

Justeringspersons signatur 

 

Utdragsbestyrkande 

 

Att bistå Rönne å vattenråd och Vege å vattenråd med medfinansiering för 
vattenvårdande åtgärder fördelat på respektive kommun enligt förslag. 
 

Beslutet ska expedieras till 
• Rönne å vattenråd, Nora Björn, och Vege å vattenråd, Maria Adolfsson, senast 

den 31 januari 2024.  
• Huvuduppdrag Samhälle, miljöstrateg fokus vatten. 
• Huvuduppdrag Kommunledning, planeringschef. 
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Vegeåns vattenråd och Vegeåns Service AB –  
Protokoll styrelsemöte


Tid: torsdagen den 29 februari 2024, kl. 13:00 – 15:30 
Plats: Kommunhuset i Bjuv samt via Teams  
 


Ordinarie Representerar     Närvaro 
Mikael Henrysson (ordf.) Bjuvs kommun X 
Göran Mårtensson Helsingborgs kommun X 
Rickard Krull Svalövs kommun X 
Rolf Lundqvist Åstorps kommun X Teams 
Anders Davidsson (vice ordf.) Ängelholms kommun X 
Krister Nilsson Dikningsföretag X 
Erik von Geijer Dikningsföretag X 
Johanna Andersson Industrierna X 
Lars-Olof Kristiansson Fiskevård Avböjt 
Kurt Månsson Naturvård X 
Magnus Larsson Areella näringar  


 
Ersättare Representerar Närvaro 
Jörgen Johnsson Bjuvs kommun X (lämnade 14:05) 
Mats Rosdahl Helsingborgs kommun X  Teams 
Ann Charlotte Hansen Svalövs kommun X 
Alexander Persson Åstorps kommun X  Teams 
VAKANT Ängelholms kommun  
Jacob Wachtmeister Dikningsföretag  
Olof Hillerström Dikningsföretag  
Rudolf Tornerhjelm Industrierna  
Sture Eriksson Fiskevård  
Thomas Arnström Naturvård  
Henrik Pålsson Areella näringar  


 
Övriga Representerar Närvaro 


Olof Persson Sakkunnig, Sweco X 


Max van Meeningen Länsstyrelsen Skåne Avböjt 


Sofia Jezek NSVA X 


Jessica Gärdsmark Ludvig & Co. Avböjt 


Christoffer Olofsson Ludvig & Co. Avböjt 


Maria Adolfsson Sekreterare, Ängelholm X 


Niklas Ögren Bjuvs kommun  


Oscar Gustavsson Ekberg Bjuvs kommun X 


Anna Olsson Helsingborgs stad X 


Linn Svensson Renström Svalövs kommun X  Teams 


VAKANT Åstorps kommun  
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Vid eventuellt förhinder att närvara -  


Kalla din suppleant samt meddela ordförande Mikael Henrysson (mikael.henrysson@bjuv.se) och  
sekreterare Maria Adolfsson (maria.adolfsson@engelholm.se). 


      


         


§ 1. Mötet öppnas 


 
Upprop genomfördes. 
 
 
§ 2. Godkännande av dagordning  
 
Dagordningen godkändes med följande ändringar 
 
§ 8 Kansli i Ängelholm 
§ 9 LIFE- projekt Helsingborg 
§10 Inkommande handlingar och ärenden 
§11 Övrigt 
 
Inkommen och bifogad handling från Ludvig & Co hanterades inte under mötet då den behöver beredas av 
beredningsgruppen. Handlingen tas upp igen vid kommande Au och till nästa styrelsemöte då även 
budgeten kommer tas upp.  
 


 
§ 3. Val av justerare 


 
Till att justera protokollet valdes Göran Mårtensson 
 


 
§ 4. Information gällande recipientkontroll 2024  
 
Olof Persson berättade att en ny konsult är i gång med uppdraget gällande recipientkontroll, 
Ekologigruppen. Inga förändringar har skett i kontrollprogrammet. Uppdraget gäller under 1 år med 
möjlighet till 1 års förlängning. Månadsrapport från Ekologigruppen har kommit till Mikael. Framöver ska 
dessa skickas till hela styrelsen och till beredningsgruppen. Maria kontaktar Birgitta Bengtsson på 
Ekologigruppen och får detta genomfört. Det vore även bra om Ekologigruppen gör en mindre markering i 
rapporten för att uppmärksamma på om något i analyserna sticker ut från det förväntade.  
  
 
§ 5. Information om trender och status för Vege å i tidigare års recipientkontroll 
 
Olof Persson höll vidare ett föredrag om ”Status och trender i Vege å” över tid. Vege å har ett stort 
avrinningsområde som omfattar de 5 kommunerna (Bjuv, Helsingborg, Svalöv, Åstorp och Ängelholm).   
Även Klippan har en mycket liten del inom avrinningsområdet men kommunen är inte medlem i 
vattenrådet då ytan ansetts för liten. Ramdirektivet för vatten styr vilken status som sätts på vattnet.  
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Vattnet ska uppnå god ekologisk status till en viss tidpunkt. All data kring statusklassning kan man ta del av 
via https://VISS.lansstyrelsen.se. Ny klassning genomförs vart 6 år. Alla vattenförekomster klassas inom 
både ekologisk status och kemisk status.  
 
Det finns ett förbud mot att försämra statusen på vattenförekomster så att klassningen sjunker. Detta kan 
tex leda till att tillstånd inte ges att bedriva viss verksamhet om den anses riskera att försämra statusen till 
en lägre nivå. Weserdomen (muddringsarbeten i floden Weser i västra Tyskland) har blivit en vägledande 
dom i frågor om vattenkvalitet. 
 
Som exempel gavs Hallabäcken som enligt VISS ska ha god ekologisk status till 2033 från nuvarande 
klassning måttlig status. I Sverige har man delat in landet i väldigt många små vattenförekomster vilket 
ställer höga krav på att ta fram data för att kunna bestämma klassningar. Ofta saknas data och då görs 
analyser av experter utifrån den data som finns. 
 
Statusen i Vege å vattendrag blir sämre ju längre ner i systemet man kommer. 
 
Recipientkontrollen: Provpunkt 9 A ger en total bild över vattendraget och provpunkt 19 ger en bild över 
nedre delen av Hasslarpsån. Vidare finns provpunkter vid reningsverken samt vid Mariannes farm.  
Även kiselalger, bottenfauna samt fisk analyseras. Kväve och fosfor visar en svagt fallande trend. Höga 
staplar bryter av trenden och dessa beror främst på tillfälligt höga flöden i vattendraget. Mer info om 
recipientkontrollen finns att hitta på hemsidan. 
 
Vattenatlas, https://vattenatlas.se  nämndes som en alternativ källa av viktig data om vattendrag i Skåne. 
 
Mätningar om PFAS saknas i Vegeåns recipientkontroll men är möjligt att lägga till i samband med att ett 
nytt kontrollprogram tas fram. 
 
Flödesmätning i Vege å sker kontinuerligt av SMHI vid Åbromölla i Bjuvs kommun. 
 
Olofs presentation biläggs protokollet. 
 


 
 
§ 6. Förnyelse av avtal 


 
• Avtal gällande sekreterare 


Ängelholm har kommit in med ett nytt avtal för sekreterarfunktionen för år 2024. Avgiften för året 
har indexuppräknats enligt befintligt avtal. Avtalet har skickats ut med kallelsen inför mötet. 
 
Det beslutades att 


- Vattenrådet godkänner avtalet och ordförande undertecknar avtalet som sedan överlämnas till 
Ängelholms kommun för vidare underteckning. 
Maria ordnar detta tillsammans med Mikael. 


 
 
 



https://viss.lansstyrelsen.se/

https://vattenatlas.se/
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• Avtal gällande rollen som kassör via Ludvig & Co. 
Ludvig & Co har bjudits in till att delta på dagens möte i syfte att hålla en kortare berättelse kring 
det föreslagna tillägg till avtal som tidigare kommit in till vattenrådet. Ludvig & Co har meddelat 
förhinder att delta på mötet och har i stället skickat information via mail till sekreterare och 
ordförande. Handlingen har skickats ut med kallelsen inför mötet. 
 
Handlingen tas inte upp vidare under mötet då handlingen ännu inte beretts av 
beredningsgruppen.  


 
I dag fungerar fakturahanteringen genom att Oskar attesterar fakturan i Fortnox, sedan lägger 
Ludvig & Co upp fakturan för betalning och Mikael godkänner sedan betalning på banken. Ett 
bekymmer har uppdagats under ledighet och semestertider, då behövs ersättare.  
 
Det beslutades att: 
Maria Adolfsson ersätter Oskar Gustavsson Ekberg vid sjukdom eller ledighet och Anders Davidsson 
ersätter Mikael Henrysson. Maria tar detta vidare med Jessica Gärdsmark på Ludvig & Co. 
 
Vattenrådet har ett arkiv med ca 70 st pärmar vilka behöver flyttas från Ludvig & Co. Oskar håller 
kontakten vidare med Ludvig & Co om detta. 
 
Fakturan via Eurofinans är under betalning. Fakturan avser jobb genomfört år 2023. Då jobbet 
behövde avbrytas på grund av för dåliga väderförhållanden kommer jobbet att fortsätta under år 
2024. Detta betyder att ytterligare en faktura, avseende jobbet som utförs under 2024, kommer in 
till vattenrådet när arbetet färdigställts. 
 
Fakturan gällande Bjuvs medlemsavgift mm i vattenrådet är under behandling. 
 
Tillsammans med handlingen från Ludvig & Co följde även ett förslag till budget för 2025. Budgeten 
ska först beredas av beredningsgruppen och tas därefter upp igen till kommande AU- möte. 
 
Ludvig & Co behöver delta fysiskt på nästa AU- möte och även på kommande styrelsemöte.  
Maria uppmärksammar Ludvig & Co på detta. Grundavtalet gällande kassörrollen och 
ekonomifunktionen genom Ludvig & Co har ännu inte sagts upp och gäller således fortfarande.  
 


 


 
§ 7. Information gällande gemensam åtgärdssamordnare 


 
Maria informerade kort om läget. Kommunerna har beslutat på följande vis. 
 
Ängelholm   OK – Förslaget har antagits i sin helhet 
Åstorp  OK – Förslaget har antagits i sin helhet 
Svalöv   Finansiering får ske men med omfördelning av befintliga medel. 
Helsingborg  Finansiering får ske men med omfördelning av befintliga medel. 
Bjuv   Finansiering får ske men med omfördelning av befintliga medel.  
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Resultaten av besluten behöver hanteras inför vattenrådets budgetprocess för 2025. Beslutet från 
länsstyrelsen angående LOVA- ansökan kan väntas komma inom det närmaste. Styrelsen måste godkänna 
budgeten senast första veckan i maj för att vara i tid till stämman. 
 
Det beslutades att: 


- Beredningsgruppen ska bereda frågan om åtgärdssamordnare efter att alla beslut tagits och 
nämndsmöten genomförts i kommunerna. 


 
Samtliga kommuners beslut ska läggs till protokollet. 
 
 
 
§ 8. Kansli i Ängelholms kommun 
 
Styrelsen önskar gå fram med förslaget att bilda ett kansli i Ängelholm. En skrivelse behöver gå från 
vattenrådet till Ängelholms kommun med en avsiktsförklaring om att man gärna ser att ett kansli läggs i 
Ängelholms kommun och att även ekonomihanteringen sköts genom Ängelholms kommun. 
Avsiktsförklaringen behöver även kortfattat beskriva det arbete och ansvar som åligger ett kansli och vilka 
deluppgifter och ansvar som ligger inom uppgiften ekonomihantering. Skrivelsen ska vara klar i tid till 
vattenrådets kommande AU- möte.  
 
Det beslutades att: 
Maria jobbar vidare med skrivelsen och tar upp punkten på kommande möte med beredningsgruppen. 
Även ett avtal som reglerar ett kommande kansli måste framöver tas fram. Grunderna till ett avtal ska tas 
upp på kommande årsstämma. 
 
Med detta följer även avvecklingen av Vege å Service AB. Hur detta ska göras är ännu inte helt klarlagt – 
man kan eventuellt ”sälja” bolaget till professionell firma som avvecklar flera firmor samtidigt effektivt. 
Frågan tas upp igen vid nästa möte.  
 
 
 
§ 9. LIFE- projekt Helsingborg 
 
Green City Accord – Fem miljöområden Luft, Vatten, Ekosystem, Avfall och Buller. Helsingborg har satt upp 
målsättningar och utvärdering sker under 2026. Mål om 25 ha anlagda våtmarker till 2030. Projektet 
avslutas 2027. Helsingborgs speciella fokusområde är vatten.   
 
 
 
§ 10. Inkommande handlingar 
 
26 jan Ny rapport: Kiselalgsundersökning i vattendrag och sjöar i Skåne 2023, Marie Eriksson, 
Länsstyrelsen.  (Skickas ut till styrelsen och beredningsgruppen) 
30 jan Beslut från SBN 240125 § 7 - Finansiering av gemensam åtgärdssamordnare samt 
åtgärdsarbete kopplat till vattenråden, Helsingborgs stad. 
1 feb Inbjudan till besök hos eller av Storkprojektet, Staffan Åkeby. (Tas upp vid nästa möte) 
2 feb Resultat från provtagning i Vegeå 2024, Birgitta Bengtsson, Ekologigruppen. 
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8 feb Expediering av KS-beslut 240131 § 29 – Valärende till bla vattenråd/förbund (representant 
från Helsingborg vid Vege å årsstämma 2024). 
16 feb Vill ni delta i något av vårens kommande informationsmöten om kommunernas 
vattenarbete?, Margreth Folcker, Vattenmyndigheten. (Skickas ut till styrelsen och beredningsgruppen) 
16 feb Miljöövervakningsdata vatten - inför statusklassning, Maria Owemyr, Länsstyrelsen. (Maria 
svarar och hänvisar till vattenrådets hemsida där alla data från recipientkontroller finns). 
 
I kommande dagordningar ska en lista läggas upp på samtliga inkommande handlingar från senaste tiden. 
 
 
 
§ 11. Övrigt. 
 
Krister kommer in med information till punkter för nästa AU och styrelsemöte.  


- Får man ta med en åtgärd till nästa år om man inte hunnit genomföra den? 
- Styrelsen har under 2023 fattat beslut på felaktig grund gällande en faktura.  


 
Kommande upphandling av elfiske, bottenfauna och kiselalger. Frågan tas upp igen på nästa 
beredningsmöte. Underlag till tidigare upphandling skickas från Olof till Oskar. 
Bjuv kollar vidare på frågan inför en kommande upphandling på liknande sätt som skedde med 
recipientkontrollen. 
 
Studiebesök för kommande årsstämma tas upp på nästa beredning. 
 
Valberedningen behöver aktiveras. Per Albin Persson är sammankallande, Maria kontaktar Per Albin. 
 
 
 
Ordförande avslutade mötet. 


 
 
2024-03-01     


Maria Adolfsson  


sekreterare    


 


 


 


Justeras:    Justeras: 


 


_________________________________  _________________________________ 


Mikael Henrysson, ordförande    Göran Mårtensson 
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EU:s ramdirektiv för vatten/vattendirektivet
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• Anger vad EU-länderna minst ska klara vad gäller vattenkvalitet och tillgång på vatten


• Övergripande syfte: vi ska ha tillräckligt mycket vatten av god kvalitet, både idag och i framtiden.


• VISS (viss.lansstyrelsen.se) är ett verktyg för att dela information om alla vattenförekomster i Sverige. Här kan man läsa om
statusklassning och miljökvalitetsnormer för alla vattenförekomster.


• Miljökvalitetsnormen (MKN) anger den status som ska uppnås i en vattenförekomst till en viss tidpunkt.


• Statusklassningen anger den nuvarande situationen. Nya statusklassningar görs vart sjätte år (en gång per 
förvaltningscykel).


• Klassning: HÖG, GOD, MÅTTLIG, OTILLFREDSSTÄLLANDE, DÅLIG


• Generellt är MKN att GOD ekologisk och kemisk status ska uppnås till ett visst årtal.







EU:s ramdirektiv för vatten/vattendirektivet
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EU:s ramdirektiv för vatten/vattendirektivet
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• Problem: det saknas ofta data för att kunna bedöma alla parametrar/kvalitetsfaktorer.


• Utmaning: Sveriges vatten är indelade i 27 516 vattenförekomster som ska statusklassas individuellt. Mätdata?







Vattenförekomster och status i Vegeån
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• Vegeåns vattenförekomster är klassade från DÅLIG status till MÅTTLIG status.


• MKN är antingen GOD ekologisk status 2027 eller 2033 eller MÅTTLIG ekologisk status 2033.


• Statusen är generellt sämre längre ner i systemet.


• Huvudsakliga påverkansfaktorer är:


- Övergödning


- Rätad och rensad åfåra


- Miljöfarliga ämnen







Recipientkontrollprogram i Vegeån
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• Recipientkontrollprogrammet omfattar veckovis provtagning vid provtagningsstationerna 9A i nedre Vegeån samt 19 i nedre 
Hasslarpsån.  


• Vidare presenteras data över föroreningsbelastning från de industrier (Foodhills och tidigare även Mariannes Farm AB) och 
avloppsreningsverk som belastar Vegeån.


• Biologiska undersökningar i form av elfiske, botten-
faunaundersökningar och kiselalgsundersökningar
görs vartannat år (tidigare vart tredje år)







Trender i Vegeån
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• Trender avseende kvävetransporter/-halter


Historisk utveckling över kvävetransporter och flödesviktade halter av kväve vid 9A i Vegeån







Trender i Vegeån
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• Trender avseende fosfortransporter/-halter


Historisk utveckling över fosfortransporter och flödesviktade halter av fosfor vid 9A i Vegeån
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Sammanträdesdatum 


2023-12-13 
 


 


  
 


 


Justerarnas signaturer   Protokollsutdraget bestyrks 


 


§ 198 Dnr 2023-00427 


Förfrågan om finansiering till gemensam 
åtgärdssamordnare i Rönneåns och Vegeåns vattenråd 


Sammanfattning 


Förfrågan om finansiering till gemensam åtgärdssamordnare i Rönneåns 
och Vegeåns vattenråd har inkommit till Bjuvs kommun.    
 
Vegeåns vattenråd utreder för närvarande organisation och verksamhet.  
    
 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse, Oscar Gustavsson Ekberg, 2023-11-20 
Förfrågan om finansiering till gemensam åtgärdssamordnare i Rönneåns 
och Vegeåns vattenråd  
Beslutsunderlag till Vegeåns styrelse avseende utredning.  
 


Ärendet 


Förfrågan om finansiering till gemensam åtgärdssamordnare i Rönneåns 
och Vegeåns vattenråd har inkommit till Bjuvs kommun, (2023-00427). I 
skrivelsen framgår att Vegeåns vattenråd har intäkter genom avgifter från 
sina medlemmar om 250 000 kr per år.  Vegeåns vattenråd och Rönneås 
vattenråd menar på att dessa medel inte räcker och äskar således om mer 
medel från sina medlemskommuner.  
 
Rönneåns och Vegeåns vattenråd har för avsikt att ansöka om LOVA-bidrag 
(Lokala vattenvårdsbidrag) och LONA-bidrag (Lokala naturvårdsbidrag) och 
äskar om mer medel från sina medlemskommuner för att gemensamt 
medfinansiera dels en åtgärdssamordnare, dels gemensamt åtgärdsarbete. 
Vattenråden presenterar i skrivelsen en plan om medfinansiering som 
sträcker sig fyra år fram, med start år 2025. Åtgärdssamordnaren föreslås få 
anställning inom en av följande tre kommuner; Ängelholm, Svalöv och 
Åstorp. Avtal föreslås upprättas mellan varje vattenråd och kommun.  
 
Enligt skrivelsen föreslås Bjuvs kommun medfinansiera 
åtgärdssamordnaren och åtgärdsarbete under en fyraårsperiod med en total 
kostnad om 452 394 kr för kommunen.  
 
 
Utredningsarbete i Vegeåns vattenråd  







 


Kommunstyrelsens arbetsutskott 


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
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Sammanträdesdatum 


2023-12-13 
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Vegeåns vattenråd utreder för närvarande organisation och verksamhet.  
 
Utredningsarbetet innefattar grund och syfte med underhållsverksamheten 
och dess efterföljande fakturering, servicebolagets roll, befintliga avtal, 
delegations- och arbetsordning, vattenrådets stadgar och behovet av 
extrastämma.  
 
Inom ramen för detta utredningsarbete hur två spår för fortsatt 
utredningsarbete utkristalliseras. Dessa spår påverkar: 


 Befintliga avtal 


- Kontrollverksamhet 


- Ekonomi (kassörsrollen) 


- Sekreterare 


- Tekniskt sakkunnig  


 Momshantering 


 Samarbetsavtal 


 Huvudmannaavtal  


 Vattenrådets stadgar 


 Delegations- och arbetsordning 


 Behov av extrastämma 


Det ena spåret innebär att fortsätta med tillämpning av aktiebolaget, 
Vegeåns Service AB.  
 
Det andra spåret att ett kansli upprättas inom en av medlemskommunerna 
och aktiebolaget Vegeåns Service AB avvecklas.  
 
Utredningsarbetet inom Vegeåns vattenråd har identifierat att de olika 
spåren medför olika behov av utredning avseende en tilltänkt 
åtgärdssamordnare.   
 
 
Avgifter för Bjuvs kommun  
 
Enligt Vegeåns vattenråds budget har Bjuvs kommun en total avgift år 2024 
om 219 239 kr vilket utgör 21,3 % av vattenrådets totala kostnadsfördelning 
för medlemmar. Mer specifikt baseras Bjuvs kommuns avgift på följande: 
 


 Medlemsavgift:  800 kr  0,4 % 


 Underhållsavgift:  51 773 kr  23,6 % 


 Åtgärdsavgift:  57 494 kr  26,2 % 


 Kontrollavgift: 109 172 kr   49,8 % 
 
Vattenrådets intäkter från sina medlemmar baserat på avgifter år 2024 är 
1 027 800 kr enligt följande fördelning:  
 


 Medlemsavgift:  17 800 kr  2 %  
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 Underhållsavgift:  290 000 kr  28 % 


 Åtgärdsavgift:  250 000 kr  24 % 


 Kontrollavgift: 470 000 kr  46 % 
 
 
 
Verksamhetens kostnader och övriga externa kostnader i Vegeåns 
vattenråd 
 
Materialet nedan är hämtat ur Vegeåns vattenråds ”Årsredovisning 2022 
Förslag till arbetsplan och budget för 2024”. Material nedan har ändrats 
redaktionellt jämfört med för hur posterna redovisas i årsredovisningen. De 
redaktionella ändringar som gjorts är omgruppering av olika rader baserat 
på vattenrådets olika verksamheter.  
 
   2022 2021 
 
Administration  212 077 kr 197 902 kr 
Sammanträde  78 544 kr 78 110 kr 
Årsredovisning  58 836 kr 50 710 kr 
Sakkunnigarbete  136 303 kr 123 820 kr 
Kostnader årsstämma  13 581 kr 0 kr 
 
Datainsamling och redovisning 167 242 kr 115 080 kr 
Kostnader Bottenfauna/fiske 166 000 kr 0 kr 
 
Underhållskostnader  213 746 kr 208 110 kr 
Bekämpning av invasiva arter 45 704 kr 42 206 kr 
 
Kostnader åtgärder  134 000 kr 0 kr 
  
Informationsverksamhet  27 567 kr 27 378 kr 
 
   1 253 600 kr 843 316 kr 
 
Sammanfattningsvis kan man notera att den översta gruppen av poster, 
bestående av ”Administration, sammanträde, årsredovisning, 
sakkunnigarbete samt kostnader för årsstämma” skulle kunna grupperas då 
de faller inom ramen för en möjlig kansli/administration-funktion. Vidare 
ingår ”datainsamling och redovisning samt kostnader bottenfauna/fiske” i 
kontrollverksamheten. Åtgärdsverksamheten sörjer för posten ”kostnader 
åtgärder” samt i underhållsverksamheten ingår ”underhållskostnader och 
bekämpning av invasiva arter”.  
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Skulle denna typ av uppdelning av verksamheter ses som tänkbar utifrån 
Vegeåns vattenråds ”Årsredovisning 2022 Förslag till arbetsplan och budget 
för 2024” framträder nedanstående kostnadsfördelning:  
 
   2022 andel 
 
Kansli/administration  499 341 kr 39,8 % 
 
Kontrollverksamhet  333 242 kr 26,6 % 
 
Underhållsverksamhet  259 450 kr 20,7 % 
 
Åtgärdsverksamhet  134 000 kr 10,7 % 
  
Informationsverksamhet  27 567 kr 2,2 % 
 
   1 253 600 kr  
 
   2021 andel 
 
Kansli/administration  450 542 kr 53,4 % 
 
Kontrollverksamhet  115 080 kr 13,6 % 
 
Underhållsverksamhet  250 316 kr 29,7 % 
 
Åtgärdsverksamhet  0 kr 0 % 
  
Informationsverksamhet  27 378 kr 3,2 % 
 
   843 316 kr  
 
 
Bjuvs kommun i andra vattenråd  


Bjuvs kommun ingår i tre avrinningsområden: Råån, Vegeå och Rönneå. 
Bjuvs kommun har dock enbart medlemskap i två av dessa, dvs Råån och 
Vegeå. Merparten, 86,04 %, av Bjuvs kommun ligger inom Vegeås 
avrinningsområde. Drygt tio procent, 12,73 %, av kommunens yta ligger 
inom Rååns avrinningsområde och sist men inte minst ligger drygt en 
procent, 1,24 %, av kommunen inom Rönneås avrinningsområde. Eftersom 
Bjuvs kommun inte är medlem i Rönneåns vattenråd beaktas inte det 
vattenrådet nedan.  
 
Vattenråden för Råån och Vegeån skiljer sig åt.  
 
Skillnaderna, vattenråden emellan, återfinns bland annat i stadgarna om 
vilka aktörer som betalar medlemsavgift, åtgärdsavgift, 
recipientkontrollavgift, etcetera. En ytterligare skillnaden mellan Rååns 
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vattenråd och Vegeåns vattenråd är att Råån har ett sekretariat/kansli med 
en anställd på Helsingborgs stad, vilket regleras genom ett samarbetsavtal. 
Genom samarbetsavtalet bekräftas att Miljöförvaltningen i Helsingborgs 
stad tillhandahåller vattenrådets sekretariat. Efterföljande text är hämtad 
från avtalet ”Sekretariatet, genom koordinatorn ansvarar bland annat för 
samordning av nätverk och projekt samt hantering av kallelser, registerhållning och 
annan administration såsom ekonomi- och kansliservice. Sekretariatet bemannas 
och tillhandahålls av Helsingborgs stad genom finansiering från vattenrådet 
motsvarande en halvtidstjänst för vattenrådets koordinator. Koordinatorstjänsten 
syftar till att öka verksamheten framför allt vad gäller vattenvårdande åtgärder.” 
 
 
Avgifter i Rååns vattenråd 
 
Enligt Rååns vattenråds budget har Bjuvs kommun en total avgift år 2024 
om 63 859 kr vilket utgör 7,2 % av vattenrådets totala kostnadsfördelning för 
medlemmar. Mer specifikt baseras Bjuvs kommuns avgift på följande: 
 


 Medlemsavgift:  894 kr  1,5 % 


 Administration:  23 501 kr  37 % 


 Åtgärdsavgift:  6 113 kr  9,5 % 


 Info. Avgift: 14 309 kr  22 % 


 Kontrollavgift: 19 041 kr  30 % 
 
Vattenrådets intäkter från sina medlemmar baserat på avgifter år 2024 är 
905 715 kr enligt följande fördelning:  
 


 Medlemsavgift:  12 415 kr  1 % 


 Administration:  368 405 kr  39,5 % 


 Åtgärdsavgift:  84 905 kr  9 % 


 Info. Avgift: 198 739 kr  20,5 % 


 Kontrollavgift: 283 252 kr  30 % 
 
 
Kostnader i Rååns vattenråd 
 
Materialet nedan är hämtat ur Rååns vattenråds ”Årsredovisning 2022”. 
 


2022 2021 
 
Kontrollprogram  249 250 kr 220 121 kr 
Medlemsavgift kustvattenkontroll 15 000 kr 15 000 kr 
Recipientkontroll Stena recycling 15 000 kr 15 000 kr 
Datarapportering SLU   0 kr 2 500 kr 
 
Informationsverksamhet  185 350 kr 140 610 kr 
 
Åtgärder    846 105 kr 770 610 kr  
Övriga projekt  36 495 kr 3 700 kr 
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Administration/Koordinatortjänst 384 000 kr 384 000 kr 
Möte, utbildning, representation 2 068 kr 9 261 kr 
Bidrag Vattenatlas  15 000 kr 0 kr 
  
   1 746 268 kr 1 560 802 kr 
 
Sammanfattningsvis kan man notera att den översta gruppen av poster, 
bestående av ”Kontrollprogram, Medlemsavgift kustvattenkontroll, 
Recipientkontroll Stena recycling samt Datarapportering SLU” skulle kunna 
grupperas då de faller inom ramen för Kontrollverksamhet. Vidare ingår 
”Informationsverksamhet” i informationsverksamheten. 
Åtgärdsverksamheten sörjer för posterna ”Åtgärder och Övriga projekt” samt 
i kansli/administration-funktion ingår ” Administration/Koordinatortjänst, 
Möte, utbildning, representation samt Bidrag Vattenatlas”.  
 
Skulle denna typ av uppdelning av verksamheter ses som tänkbar utifrån 
Rååns vattenråds ”Årsredovisning 2022” framträder nedanstående 
kostnadsfördelning:  
 


2022 andel 
 
Kansli/administration  401 068 kr 23 % 
 
Kontrollverksamhet  279 250 kr 16 % 
 
Åtgärdsverksamhet  882 600 kr 50,5 % 
  
Informationsverksamhet  185 350 kr 10,5 % 
 
   1 746 268 kr 
 
 


2021 andel 
 
Kansli/administration  393 261 kr 25,2 % 
 
Kontrollverksamhet  252 621 kr 16,2 % 
 
Åtgärdsverksamhet  774 310 kr 49,6 % 
  
Informationsverksamhet  140 610 kr 9 % 
 
   1 560 802 kr 
 
Kommentarer 
 
Förfrågan (2023-00427) om finansiering till gemensam åtgärdssamordnare i 
Rönneåns och Vegeåns vattenråd har inkommit till Bjuvs kommun.  
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Förfrågan avser en fyraårsperiod med start 2025. I skrivelsen framgår inte 
hur Vegeåns vattenråd planerar efter denna tidsperiod.  
 
I skrivelsen framgår att Vegeåns vattenråd har intäkter genom avgifter från 
sina medlemmar om 250 000 kr. Vegeåns vattenråd och Rönneås vattenråd 
menar på att dessa medel inte räcker och äskar således om mer medel från 
sina medlemskommuner.  
 
Vattenråden tycks i detta avseende inte vända sig till samtliga medlemmar i 
vattenråden.  
 
250 000 kr motsvarar ungefär en fjärdedel av de intäkter som Vegeåns 
vattenråds medlemmar betalar in genom avgifter.  
 
Under år 2022 stod åtgärdsverksamheten för drygt tio procent av 
vattenrådets kostnader, motsvarande 134 000 kr. År 2021 var denna andel 
på noll procent. Vattenrådet har, enligt Årsredovisning 2022 Förslag till 
arbetsplan och budget för 2024”, ansamlat resultat om 942 281 kr avseende 
åtgärdsverksamhet och 1 479 989 kr totalt i eget kapital.  
 
I detta avseende finns ackumulerade medel för finansiering av 
åtgärdssamordnare och åtgärder i Vegeåns vattenråds egna kapital. Enligt 
skrivelsen ”Förfrågan om finansiering till gemensam åtgärdssamordnare i 
Rönneåns och Vegeåns vattenråd”, inklusive bilaga, äskar Vegeåns 
vattenråd om totalt 2 023 000 kr. Dras intäkter från fyra år a 250 000 kr av 
kvarstår 1 023 000 för vattenrådet att finansiera. Vegeåns vattenråds 
ackumulerade medel för åtgärdsverksamhet täcker nästan 80 % av detta. 
Vegeåns vattenråds kapital har täckning för hela beloppet.  
 
Knappt 85 000 kr, motsvarande tio procent av de intäkter som Rååns 
vattenråds medlemmar betalar in genom avgifter avser åtgärder. Ser man 
till åtgärdsverksamheten i Rååns vattenråd stod den för runt hälften av 
vattenrådets kostnader för både år 2022 (882 600 kr) och år 2021 (774 310 
kr). Detta kan jämföras med Vegeåns vattenråd.  
 
Åtgärdsverksamheten i Rååns vattenråd omsätter betydligt mer än Vegeåns 
vattenråd. Avgifterna kopplat till åtgärdsverksamheten är lägre, både sätt till 
antal kronor men även sett till andel, i Rååns vattenråd än i Vegeåns 
vattenråd.   
 
Vegeåns vattenråd utreder för närvarande organisation och verksamhet. Ett 
av de huvudspår som utreds inom vattenrådet innebär upprättande av ett 
kansli inom en av medlemskommunerna. En stor andel, runt 50 %, av 
Vegeåns vattenråds kostnader fördelas idag på poster som faller inom 
ramen för en möjlig kansli/administration-funktion. I Rååns vattenråd, där 
det finns ett kansli, är denna andel betydligt lägre, cirka en fjärdedel. 
Kostnaden för kansli/administration-funktionen i Rååns vattenråd är lägre än 
i Vegeåns vattenråd.  







 


Kommunstyrelsens arbetsutskott 


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 


8 (10) 


Sammanträdesdatum 


2023-12-13 
 


 


  
 


 


Justerarnas signaturer   Protokollsutdraget bestyrks 


 


 
Det som utmärker Rååns vattenråd, gentemot Vegeåns vattenråd, är att 
inom kansli/administration-funktionen i Rååns vattenråd ingår en 
koordinatorstjänst. Denna tjänst ”syftar till att öka verksamheten framför allt 
vad gäller vattenvårdande åtgärder”. Siffrorna som presenteras ovan, 
avseende intäkter och kostnader, för åtgärdsverksamhet och 
kansli/administration-funktionen talar för att Rååns vattenråd är organiserad 
på sånt sätt som möjliggör för mer effektiv verksamhet för vattenvårdande 
åtgärder än Vegeåns vattenråd.   
 
En betydande del, mellan 20 och 30 procent, av Vegeåns vattenråds 
kostnader är förlagda till underhållsverksamhet. Denna verksamhet utreds 
av vattenrådet och är satt på paus under pågående utredning. Det tycks 
såldes finnas utrymme att omdisponera medel inom vattenrådet under 
pågående utredning.  
 
Det finns inget samarbetsavtal mellan medlemskommunerna i Vegeåns 
vattenråd.  
 
Det finns inget samarbetsavtal mellan Vegeåns vattenråd och Rönneås 
vattenråd.  
 
 
Sammanfattande kommentarer 
 


 Med stöd i Grönstrukturplan för Bjuvs kommun, 2022-05-30 §72, och 
Översiktsplan Bjuv, 2009-05-28 §45 har kommunen en positiv 
hållning gentemot förslag till anläggande av våtmarker/dammar eller 
andra vattenmiljöer. Kommunen är i detta avseende positiv till att 
Vegeåns vattenråd avser att genomföra fler vattenvårdsåtgärder.  
 


 Kommunens bedömning är att Vegeåns vattenråd har möjlighet att 
finansiera både en åtgärdssamordnare och samtidigt 
vattenvårdande åtgärder med vattenrådets egna kapital och 
nuvarande intäkter via avgifter från medlemmar. 
 


 Kommunens bedömning är att Vegeåns vattenråd har tillräckligt med 
intäkter från avgifter för åtgärdsverksamheten. Kommunen ser 
därmed negativt på att öka avgifterna för medlemskommunerna i 
Vegeåns vattenråd. Att tillfälligt, under en fyraårsperiod, höja 
avgifterna för medlemskommunerna för att öka intäkterna till 
åtgärdsverksamheten är inte hållbart över tid.  
 


 Kommunen anser att ett kansli för Vegeåns vattenråd ska upprättas 
inom en av vattenrådets medlemskommuner samt att detta regleras 
genom avtal mellan medlemskommunerna. Inom detta kansli kan en 
tjänst (exempelvis en åtgärdssamordnare) som syftar till att öka 
verksamheten framför allt vad gäller vattenvårdande åtgärder, 
tillsättas.  
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 Kommunen anser att Vegeåns vattenråd ska upphöra med 
verksamheten underhållsverksamhet för att på så sätt omdisponera 
medel till åtgärdsverksamheten.  


 


Kommunstyrelsens förvaltnings förslag till beslut 


Kommunstyrelsens förvaltning föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott 
besluta att anta föreliggande yttrande som sitt eget samt översända detta till 
Vegeåns vattenråd och Rönneåns vattenråd.  


   


Ajournering 


Sammanträdet ajourneras 9.29 – 9.32. 


Yrkande 


Maria Berglund (KD) yrkar att punkt 2 under ”Sammanfattande 
kommentarer” omformuleras till: 


”Kommunens bedömning är att Vegeåns vattenråd har möjlighet att 
finansiera en åtgärdssamordnare till 25% från eget kapital och resten från 
utökade avgifter och LOVA-bidrag”., samt att punkt 5 stryks. 


Liselott Ljung (S) yrkar bifall till Maria Berglunds (KD) yrkande. 


 


Propositionsordning 


Ordförande ställer proposition på Maria Berglunds (KD) yrkande och 
förvaltningens förslag till beslut, och finner att arbetsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag till beslut. 


 


Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 


Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att anta föreliggande yttrande 
som sitt eget samt översända detta till Vegeåns vattenråd och Rönneåns 
vattenråd.  


   


Reservation 


Maria Berglund (KD) och Liselott Ljung (S) reserverar sig till förmån för eget 
yrkande. 


 


 


 


Beslutet skickas till: 
Vegeåns vattenråd 
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Rönneåns vattenråd 
Samhällsbyggnadschef 
Översiktsplanerare 
Diariet 


 







 
Protokoll 


25 januari 2024 


Stadsbyggnadsnämnden 
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§ 7 Dnr 00023/2023 


Remiss - Finansiering av gemensam åtgärdssamordnare samt 
åtgärdsarbete kopplat till vattenråden 


Sammanfattning 
Rönneåns vattenråd och Vegeåns vattenråd har inkommit med en förfrågan 
om finansiering till en gemensam åtgärdssamordnare för de båda vattenråden, 
samt finansiering till fysiska åtgärder. Helsingborg ingår i vattenrådet för 
Vegeån. 
 
För att möjliggöra ett mera intensifierat åtgärdsarbete med en kontinuitet på 
längre sikt finns det behov av en åtgärdssamordnare samt finansiering av 
konkreta åtgärdsprojekt. De båda vattenråden har för avsikt att ansöka om 
LOVA-medel för medfinansiering av åtgärdssamordnare samt ansöka om 
bidrag (ex. LONA eller LOVA) för medfinansiering av konkreta 
vattenvårdsåtgärder. Vattenråden kommer att ansöka om detta bidrag i 
december 2023. Länsstyrelsens beslut om bidrag tas våren 2024 och då kan, 
vid positivt beslut om bidrag, en anställningsprocess påbörjas sommar/höst 
2024.  
 
Vattenråden har tagit fram ett förslag till finansiering av åtgärdssamordnare 
och åtgärder för fyra år, med start 2025 och Vegeåns vattenråd äskar totalt 
2 024 000 kr från medlemskommunerna. 
 
Stadsbyggnadsförvaltningen är positiv till vattenrådets ambition om att 
anställa en åtgärdssamordnare för att kunna intensifiera åtgärdsarbetet. Enligt 
EUs vattendirektiv ska alla vattenförekomster ha uppnått god status 2027, 
med några tidsundantag till 2033. Ingen av ytvattenförekomsterna i Vegeåns 
avrinningsområde uppnår god status idag och behovet av åtgärder är stort.  
 
Stadsbyggnadsförvaltningen anser dock att det finns medel i vattenrådet för 
att täcka kostnaden. Vattenrådets ansamlade resultat för åtgärdsverksamheten 
tillsammans med en fortsatt finansiering enligt nuvarande nivå bör täcka 
kostnaden med god marginal. 
 
Stadsbyggnadsförvaltningen anser att underhållsverksamheten i Vegeåns 
vattenråd på sikt bör avvecklas så att tonvikten i vattenrådets arbete ligger på 
genomförande av recipientkontroll och vattenvårdsåtgärder med syfte att nå 
god ekologisk status. 
 
Vi ser också behov av att ett samarbetsavtal mellan medlemskommunerna 
tecknas för samarbete i, och finansiering av Vegeåns vattenråd. 


Ordförandens förslag 
Ordförandens förslag till stadsbyggnadsnämnden är 


att tillstyrka inrättande av en tjänst för åtgärdssamordning i Vegeåns 
vattenråd, 
 
att avslå äskande om ytterligare finansiering av tjänst för åtgärdssamordning 
och fysiska åtgärder, 







 
Protokoll 


25 januari 2024 


Stadsbyggnadsnämnden 
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att framföra till Vegeåns vattenråd att det krävs ett samarbetsavtal mellan 
medlemskommunerna och vattenrådet för att reglera finansieringen av 
vattenrådet samt 
 
att delegera till stadsbyggnadsdirektör att teckna samarbetsavtal mellan 
medlemskommunerna i Vegeåns vattenråd för Helsingborgs räkning. 


Stadsbyggnadsnämnden beslutar 
 
att tillstyrka inrättande av en tjänst för åtgärdssamordning i Vegeåns 
vattenråd, 


att avslå äskande om ytterligare finansiering av tjänst för åtgärdssamordning 
och fysiska åtgärder, 
 
att framföra till Vegeåns vattenråd att det krävs ett samarbetsavtal mellan 
medlemskommunerna och vattenrådet för att reglera finansieringen av 
vattenrådet samt 
 
att delegera till stadsbyggnadsdirektör att teckna samarbetsavtal mellan 
medlemskommunerna i Vegeåns vattenråd för Helsingborgs räkning. 


Beslutet ska skickas till 
Vegeåns vattenråd 
 
 



















  


Kommunstyrelsen   
  
 
 
 


 
Protokollet är justerat elektroniskt.                 Utdragsbestyrkande 


PROTOKOLL
2023-11-29


KS § 188 
 
Förfrågan om finansering till gemensam åtgärdssamordnare i Rönneåns och 
Vegeåns vattenråd 
Dnr KS 2023/353 
 
Sammanfattning 
Rönneåns vattenråd och Vegeåns vattenråd är två ideella föreningar som verkar i två 
avrinningsområden i Nordvästra Skåne. Varje förening har representation från 
kommuner, markägare, industrier, ideell fiske- och naturvård som alla ligger inom eller 
har verksamhet i respektive avrinningsområde. Föreningarna syftar till att verka för ett 
ändamålsenligt nyttjande av yt- och grundvatten samt bidra till att uppnå 
vattendirektivets mål om god ekologisk och kemisk status av vattenförekomster. Båda 
föreningar samordnar även miljöövervakning i sina avrinningsområden. Vidare är man 
en samverkanspart till Vattenmyndigheten och Länsstyrelsen. För Rönneåns vattenråd 
tillhandahåller idag Klippans kommun en sekreterartjänst på 50%. Denna kostnad 
faktureras idag kommunerna till självkostnadspris. Vegeåns vattenråd får idag 250 
000kr årligen från sina medlemskommuner som går till vattenvårdande åtgärder och en 
teknisk sakkunnig som avropas på timmar. Båda vattenråden har ambitionen att starta 
igång ett större arbetet med fysiska vattenvårdande åtgärder och önskar nu en mera 
långsiktig lösning för att finansiera detta. 
 
Beslutsunderlag 
Beslut från Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-11-15 § 165  
Tjänsteskrivelse från nämndsekreterare 2023-10-20  
Förfrågan om finansiering till Rönneåns vattenråds åtgärdssamordnare  
2023-10-18  
Bilaga: Åtgärdssamordnare Rönne Å och Vege Å 
 
Yrkanden 
Ordförande yrkar att bistå Rönneåvattenråd med medfinansiering till en gemensam 
åtgärdssamordnare till en kostnad enligt följande:  
• Rönneåns vattenråd: 2740 kronor årligen i fyra år  
• Vegeåns vattenråd: 17 428 kronor per år i fyra år  
 
Att bistå Rönneå vattenråd och Vegeå vattenråd med medfinansiering för 
vattenvårdande åtgärder till en kostnad enligt följande:  
Rönneåns vattenråd:  
• År 1: 13 000kr  
• År 2: 17 000kr  
• År 3: 20 000kr  
• År 4: 20 000kr  
 
Vegeåns vattenråd:  
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Protokollet är justerat elektroniskt.                 Utdragsbestyrkande 


PROTOKOLL
2023-11-29


• År 1: 69 687kr  
• År 2: 91 130kr  
• År 3: 107 211kr  
 
• År 4: 107 211kr  
 
• Beslutet gäller under förutsättning att sökta bidrag från Naturvårdsverket och EU-
medel beviljas. 
 
Roger Nielsen (M) yrkar bifall till ordförandes yrkande. 
Bitten Mårtensson (S) yrkar bifall till ordförandes yrkande. 
Harri Rosqvist (SD) yrkar bifall till ordförandes yrkande. 
 
Proposition 
Ordförande ställer eget yrkande, med bifallsyrkande från Roger Nielsen (M), Bitten 
Mårtensson (S) och Harri Rosqvist (SD), under proposition och finner att detta bifalles. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Att bistå Rönneåvattenråd med medfinansiering till en gemensam åtgärdssamordnare till 
en kostnad enligt följande:  
• Rönneåns vattenråd: 2740 årligen i fyra år  
• Vegeåns vattenråd: 17 428 kronor per år i fyra år  
 
Att bistå Rönneå vattenråd och Vegeå vattenråd med medfinansiering för 
vattenvårdande åtgärder till en kostnad enligt följande:  
Rönneåns vattenråd:  
• År 1: 13 000kr  
• År 2: 17 000kr  
• År 3: 20 000kr  
• År 4: 20 000kr  
 
Vegeåns vattenråd:  
• År 1: 69 687kr  
• År 2: 91 130kr  
• År 3: 107 211kr  
 
• År 4: 107 211kr  
 
• Beslutet gäller under förutsättning att sökta bidrag från Naturvårdsverket och EU-
medel beviljas. 
 
Expedieras 
Akten 
Rönne och Vege Å:s vattenråd 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 
2024-01-17 


Justeringspersons signatur 


 


Utdragsbestyrkande 


 


KS § 13  Dnr. KS 2023/581
  


Gemensam åtgärdssamordnare Rönne å vattenråd och 
Vege å vattenråd 


Ärendebeskrivning 
Enligt EU:s vattendirektiv ska vattenförekomster ha uppnått god status senast 
2027. I Rönne å och Vege å avrinningsområde återstår mycket arbete för at god 
status ska kunna uppnås. Vattenråden behöver vidareutveckla åtgärdsarbetet i 
bägge avrinningsområdena.  


Avsikten är att det ska göras genom att dela på en tjänst som åtgärdssamordnare 
samt finansiering av konkreta åtgärdsprojekt. En förutsättning är att en gemensam 
ansökan om LOVA beviljas medel via länsstyrelsen. Därutöver kan ansökan om 
andra medel eller bidrag för medfinansiering av konkreta vattenåtgärder komma att 
ske. 


Kostnadsfördelningen för kommunerna avses ske enligt en tidigare framtagen 
fördelningsnyckel. Ängelholms kommun har redan under våren 2023 avsatt 
227 000 kronor årligen från och med år 2025 för åtgärdssamordnare i Miljö- och 
tillståndsnämndens budget, vilket täcker Ängelholms kommuns del av 
kostnadsfördelningen.  


Beslutsunderlag 
• Tjänsteutlåtande Gemensam åtgärdssamordnare Rönne å vattenråd och Vege å 


vattenråd, daterad 29 november 2023. 
• Gemensam åtgärdssamordnare Rönne å vattenråd och Vege å vattenråd, 


daterad 18 oktober 2023. 


Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 


Att bistå Rönne å vattenråd och Vege å vattenråd med medfinansiering till en 
gemensam åtgärdssamordnare fördelat på respektive kommun enligt förslag. 







  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 
2024-01-17 


Justeringspersons signatur 


 


Utdragsbestyrkande 


 


Att bistå Rönne å vattenråd och Vege å vattenråd med medfinansiering för 
vattenvårdande åtgärder fördelat på respektive kommun enligt förslag. 
 


Beslutet ska expedieras till 
• Rönne å vattenråd, Nora Björn, och Vege å vattenråd, Maria Adolfsson, senast 


den 31 januari 2024.  
• Huvuduppdrag Samhälle, miljöstrateg fokus vatten. 
• Huvuduppdrag Kommunledning, planeringschef. 
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